
Protokół Nr XX/05
--------------------------------------------------------------------

z sesji Rady Miejskiej w Dobrej odbytej 29 czerwca 2005 r. 
w sali konferencyjnej Domu Kultury w Dobrej

 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  Eugeniusz  Żerkowski  o  godz.  910 

otworzył  XX sesję Rady Miejskiej  w Dobrej  stwierdzając w oparciu o listę 
obecności,  że na stan 15 radnych Rady Miejskiej  w Dobrej w sesji  bierze 
udział 14 radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i 
podejmować uchwały.
Nieobecny radny Michał Błazełek.
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.

Poza  radnymi  RM w  sesji  udział  wzięli:  p.  Piotr  Szewczyk  członek 
Zarządu  Związku  Komunalnego  Gmin  „Czyste  Miasto,  Czysta  Gmina”, 
kierownicy  jednostek,  zakładów  pracy,  przedstawiciele  samorządów  oraz 
Burmistrz  Dobrej  –  p.  Marianna Ochocka,  Sekretarz  Dobrej  –  p.  Bogdan 
Kmieć, Skarbnik Dobrej – p. Beata Kmieć.
Listy obecności zaproszonych gości stanowią załączniki nr 2 i 3 do protokółu.
Protokołowała  obrady  –  insp.  Urzędu  Miejskiego  w  Dobrej  p.  Barbara 
Kominiarczyk.

Nie  zgłoszono wniosków do zmiany porządku obrad,  więc przewodniczący 
przedstawił  porządek obrad XX sesji  Rady Miejskiej  w Dobrej  przekazany 
wraz z zaproszeniami na sesję.

Porządek obrad :

1. Otwarcie Sesji.
2. Stwierdzenie quorum.
3. Przedstawienie porządku obrad.
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
5. Interpelacje i zapytania radnych.
6. Sprawy samorządu.
7. Sprawozdanie Burmistrza Dobrej z realizacji uchwał i działalności 

międzysesyjnej.
8. Podjęcie uchwał w sprawie:

1) nadania skwerowi imienia Jana Pawła II – nr XX/155/05,
2) zatwierdzenia taryfy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę  i 

zbiorowym odprowadzeniu ścieków – nr XX/156/05,
3) zaciągnięcia kredytu – nr XX/157/05,
4) zaciągnięcia kredytu inwestycyjnego – nr XX/158/05,



5) zaciągnięcia pożyczki – nr XX/159/05,
6) wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązań wekslowych z 

przeznaczeniem na spłaty pożyczki inwestycyjnej z NFOŚiGW 
na finansowanie budowy Zakładu Utylizacji i Unieszkodliwiania 
Odpadów „Orli Staw” w Prażuchach Nowych, gm. Ceków 
Kolonia realizowanej przez Związek Komunalny Gmin „Czyste 
Miasto, Czysta Gmina” w ramach projektu ISPA/FS 
2002/PL/16/P/PE/030 „Kalisz – gospodarowanie odpadami 
stałymi” – nr XX/160/05,

7) zmiany budżetu na 2005 r. – nr XX/161/05,
8) zmiany uchwały Nr XIX/152/05 – nr XX/162/05.

9. Opinia potwierdzająca celowość realizacji budowy dróg dojazdowych 
do gruntów rolnych. 

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
 11.    Wolne wnioski.

ad: 1,2,3. 

Jak wyżej.

ad: 4. 
Przyjęcie protokółu z poprzedniej sesji.

 Przewodniczący  oznajmił,  iż  protokół  Nr  XIX/05 z  poprzedniej  sesji 
Rady Miejskiej w Dobrej był wyłożony do wglądu przed posiedzeniem Rady.

Przewodniczący stwierdził, że jest napisany zgodnie z przebiegiem sesji 
i  zgłosił wniosek o nie odczytywanie protokołu, gdyż jest on do wglądu w 
biurze Rady, w godzinach pracy Urzędu Miejskiego w Dobrej.
Wniosek został przyjęty przez Radę jednogłośnie tj. na 14 radnych za jego 
przyjęciem głosowało  14, przeciw--------, gł. wstrzymujące--------. 
Protokół nr XIX/05 sesji Rady Miejskiej w Dobrej z dnia 30.06.2005 r. został 
jednogłośnie przyjęty przez Radę, bez odczytywania.

ad: 5.
Interpelacje i zapytania radnych.

Radny  Henryk  Gręzicki  poinformował,  że  28.08.2005 r.  Zarząd  MG 
OSP podjął następujące uchwały:

 zakup  samochodu  dla  OSP  w  Piekarach  oraz  zabezpieczenie 
odpowiednich środków w budżecie na 2006 r.

 kwartalne  przekazywanie  dotacji  dla  ochotniczych  straży 
pożarnych w roku 2006
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Radny zwrócił  uwagę,  że w myśl  art.  32 ustawy z dnia 24 sierpnia 
1991  r.  o  ochronie  przeciwpożarowej  koszty  wyposażenia,  utrzymania, 
wyszkolenia  i  zapewnienia  gotowości  bojowej  jednostek  ochrony 
przeciwpożarowej  ponosi  gmina.  Ponosi  również  koszty  wyposażenia, 
utrzymania, wyszkolenia i zapewnienia gotowości bojowej ochotniczej straży 
pożarnej. Gmina  ma  także  obowiązek:  bezpłatnego  umundurowania 
członków  ochotniczej  straży  pożarnej,  ubezpieczenia  w  instytucji 
ubezpieczeniowej  członków  ochotniczej  straży  pożarnej  i  młodzieżowej 
drużyny pożarniczej.

Podkreślił  jak  ważna  jest  realizacja  zgłoszonych  wniosków  poprzez 
przyjęcie uchwał, dodając, że zakup pojazdu został wyliczony przez Zarząd 
OSP na kwotę 144 000 zł.

Radny  Henryk  Gręzicki  powiadomił  o  wpływaniu  i  zaleganiu 
nieczystości płynnych w stawach w parku miejskim przy szkole. Stwierdził, 
że  stan  taki  bierze  się  z  podłączenia  kanalizacji  ściekowej  niektórych 
mieszkańców Dobrej do szamba przepływowego przy banku spółdzielczym, z 
którego nieczystości  wpływają do deszczówki i  stawów. Uwydatnił  fakt, że 
dodatkowo długotrwała susza i brak wody w deszczówce pogarsza sytuację i 
w stawach tworzy się cuchnące szambo. 
Zaproponował rekultywację stawów w parku im. Pawła Findera.
Zwrócił uwagę na brak kontroli realizowanych inwestycji oraz wyjazd władz 
na wczasy.

ad:  6.
Sprawy samorządu.

Przedstawiciele samorządów nie poruszyli żadnych spraw.

Odpowiedzi na interpelacje zostały zawarte w pkt 10.

O godz. 925 na sesję przybył radny Michał Błazełek, obecnych 15 radnych.

ad: 7. 
Sprawozdanie Burmistrza Dobrej z realizacji uchwał

i działalności międzysesyjnej.

Burmistrz Dobrej – p. Marianna Ochocka przedstawiła sprawozdanie z 
wykonania uchwał Rady Miejskiej w Dobrej i z działalności międzysesyjnej.
Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu.
Dodatkowo p.  Burmistrz poinformowała,  iż  nauczycielami dyplomowanymi 
zostali: p.Elżbieta Jesionek, p. Ewa Durka i katecheta p. Paweł Janicki.
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Do przedstawionej informacji nie zgłoszono zapytań.

ad: 8.
Podjęcie uchwał

1) Uchwała w sprawie nadania skwerowi imienia Jana Pawła II.

Burmistrz  Dobrej  p.  Marianna  Ochocka  poinformowała,  że  projekt 
uchwały  dotyczy  nadania  działce  gruntu oznaczonej  nr  1732/1 i  będącej 
własnością komunalną Gminy Dobra nazwy  „Skwer im. Jana Pawła II”.
Poinformowała, iż działka ta stanowi część Placu Wojska Polskiego, jednak 
nie będzie zmiany adresów, gdyż jest to park i plac przy kościele w Dobrej.
Dodała,  że  z  wnioskiem  w  powyższej  sprawie  wystąpił  ksiądz  dziekan 
Zygmunt  Chromiński  na  prośbę  mieszkańców,  a  do  projektu  dodana 
zostanie opinia Biskupa Wrocławskiego, która będzie stanowiła załącznik nr 
5 do protokołu.

Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Mienia  Komunalnego  Piotr 
Bernard Stencel oznajmił, iż opinia Komisji jest zgodna z projektem uchwały.

Również przewodniczący Komisji Socjalno – Społecznej Michał Błazełek 
przedłożył pozytywną opinię Komisji do przedstawionego projektu uchwały. 

Przewodniczący  Eugeniusz  Żerkowski  zarządził  przegłosowanie 
projektu uchwały w sprawie nadania skwerowi imienia Jana Pawła II. 

Uchwała  została  przyjęta  przez  Radę  większością  głosów  tj.  na  15 
radnych obecnych na sali podczas głosowania za jej przyjęciem głosowało 14 
radnych, głos przeciwny – 1,  głosów wstrzymujących się  nie zgłoszono.

Uchwała Nr XX/155/05 Rady Miejskiej  w Dobrej  z  dnia 29.09.2005 r.  w 
sprawie nadania skwerowi imienia Jana Pawła II stanowi załącznik nr 6  do 
protokołu.

2) Uchwała w sprawie zatwierdzenia taryfy o zbiorowym zaopatrzeniu 
w wodę  i zbiorowym odprowadzeniu ścieków – nr XX/156/05,

Burmistrz  Dobrej  p.  Marianna  Ochocka  wyjaśniła,  że  zgodnie  z 
wnioskiem  kierownika  Zakład  Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej 
proponuje przedłużenie taryfy za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 
odprowadzanie ścieków dla Zakładu Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej 
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w Dobrej na okres od 1 listopada 2005 r.  do 31 października 2006 r.  w 
wysokości jak w roku 2004/2005:
Przypomniała, że ceny wynosiły
za dostarczaną wodę

opłata zmienna – 2,13 zł/m3 (brutto)
opłata stała – 3,211 pkt/m-c(brutto)

a za odprowadzane ścieki
z kolektora  2,35 zł zł/m3 (brutto)
dowożone 2,90 zł zł/m3 (brutto)

Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Mienia  Komunalnego  Piotr 
Bernard  Stencel  w  imieniu  Komisji  wyraził  pozytywną  opinię  w  sprawie 
przedstawionego projektu uchwały. z projektem uchwały.

Również przewodniczący Komisji Socjalno – Społecznej Michał Błazełek 
przedstawił opinię pozytywną Komisji. 

Przewodniczący  Eugeniusz  Żerkowski  zarządził  przegłosowanie 
projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia taryfy o zbiorowym zaopatrzeniu 
w wodę  i zbiorowym odprowadzeniu ścieków. 

Uchwała została przyjęta przez Radę jednogłośnie tj.  na 15 radnych 
obecnych na sali podczas głosowania za jej przyjęciem głosowało 15 radnych, 
głosów przeciwnych  i wstrzymujących się  nie zgłoszono.

Uchwała Nr XX/156/05 Rady Miejskiej  w Dobrej  z  dnia 29.09.2005 r.  w 
sprawie zatwierdzenia taryfy o zbiorowym zaopatrzeniu w wodę  i zbiorowym 
odprowadzeniu ścieków stanowi załącznik nr 7  do protokołu.

3) Uchwała w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego

Burmistrz Dobrej p. Marianna Ochocka przedstawiła projekt uchwały 
dotyczący kredytu do kwoty 238 000,00 zł, który gmina musi zaciągnąć z 
przeznaczeniem na finansowanie wydatków gminy nie znajdujących pokrycia 
w planowanych dochodach jednostki. Wyjaśniła, że dokładna kwota kredytu 
będzie  znana pod  koniec  roku,  a  kredyt  z  należnymi  odsetkami  zostanie 
spłacony z dochodów budżetowych.

Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Mienia  Komunalnego  Piotr 
Bernard Stencel oraz przewodniczący Komisji Socjalno – Społecznej Michał 
Błazełek przedłożyli do omówionego projektu uchwały pozytywne opinie obu 
Komisji. 
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Następnie  przewodniczący  Eugeniusz  Żerkowski  przedstawił  projekt 
uchwały  w  sprawie  zaciągnięcia  kredytu  długoterminowego  oraz  zarządził 
przegłosowanie. 

Uchwała została przyjęta przez Radę jednogłośnie tj.  na 15 radnych 
obecnych na sali podczas głosowania za jej przyjęciem głosowało 15 radnych, 
głosów przeciwnych  i wstrzymujących się  nie zgłoszono.
Uchwała Nr XX/157/05 Rady Miejskiej  w Dobrej  z  dnia 29.09.2005 r.  w 
sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego stanowi  załącznik nr 8  do 
protokołu.

4) Uchwała w sprawie zaciągnięcia kredytu inwestycyjnego.

Burmistrz  Dobrej  p.  Marianna  Ochocka  omówiła  projekt  uchwały 
dotyczący  zaciągnięcia  kredytu  inwestycyjnego  do  kwoty  366  500,00  zł  z 
przeznaczeniem  na  sfinansowanie  wydatków  gminy  na  inwestycję  pt. 
„Budowa kanalizacji sanitarnej, kanalizacji deszczowej i modernizacja sieci 
wodociągowej – etap IV część 1 w m. Dobra”.                

Po  przedstawionej  informacji  przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i 
Mienia Komunalnego Piotr Bernard Stencel oznajmił, iż opinia Komisji jest 
zgodna z projektem uchwały.

Również przewodniczący Komisji Socjalno – Społecznej Michał Błazełek 
przedłożył pozytywną opinię Komisji do przedstawionego projektu uchwały. 

Przewodniczący  Eugeniusz  Żerkowski  zarządził  przegłosowanie 
projektu uchwały. 

Uchwała została przyjęta przez Radę jednogłośnie tj.  na 15 radnych 
obecnych na sali podczas głosowania za jej przyjęciem głosowało 15 radnych, 
nie zgłoszono głosów przeciwnych  i wstrzymujących się.

Uchwała Nr XX/158/05 Rady Miejskiej  w Dobrej  z  dnia 29.09.2005 r.  w 
sprawie  zaciągnięcia  kredytu  inwestycyjnego  stanowi  załącznik  nr  9  do 
protokołu.

5) Uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki.

Burmistrz  Dobrej  p.  Marianna  Ochocka  poinformowała,  że  również 
następny projekt uchwały dotyczy zaciągnięcia pożyczki z przeznaczeniem na 
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finansowanie  wydatków  związanych  z  inwestycją  pt.  „Budowa  kanalizacji 
sanitarnej, kanalizacji deszczowej i modernizacja sieci wodociągowej – etap 
IV część 1 w m. Dobra”, którą gmina w kwocie 235 500,00 zł,  pożyczy z 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej.

Radni nie zgłosili pytań do przedstawionej propozycji, więc przewodniczący 
Eugeniusz Żerkowski poprosił o opinie Komisji Rady.

Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Mienia  Komunalnego  Piotr 
Bernard Stencel oznajmił, iż opinia Komisji jest zgodna z projektem uchwały.

Przewodniczący  Komisji  Socjalno  –  Społecznej  Michał  Błazełek 
poinformował  o  przyjęciu  przez  Komisję  pozytywnej  opinii  do 
przedstawionego projektu uchwały. 

Przewodniczący  Eugeniusz  Żerkowski  zarządził  przegłosowanie 
projektu uchwały. 

Uchwała została przyjęta przez Radę jednogłośnie tj.  na 15 radnych 
obecnych na sali podczas głosowania za jej przyjęciem głosowało 15 radnych, 
głosów przeciwnych  i wstrzymujących się  nie zgłoszono.
Uchwała Nr XX/159/05 Rady Miejskiej  w Dobrej  z  dnia 29.09.2005 r.  w 
sprawie zaciągnięcia pożyczki stanowi załącznik nr 10  do protokołu.

O  godz.  945 przewodniczący  Eugeniusz  Żerkowski  zarządził  dziesięcio  –
minutową przerwę.  Wznawiając obrady  po  przerwie  przewodniczący  oddał 
głos Burmistrz Dobrej.

6) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązań 
wekslowych z przeznaczeniem na spłaty pożyczki inwestycyjnej z 

NFOŚiGW na finansowanie budowy Zakładu Utylizacji 
i Unieszkodliwiania Odpadów „Orli Staw” w Prażuchach Nowych, 
gm. Ceków Kolonia realizowanej przez Związek Komunalny Gmin 

„Czyste Miasto, Czysta Gmina” w ramach projektu ISPA/FS 
2002/PL/16/P/PE/030 „Kalisz – gospodarowanie odpadami stałymi”

Burmistrz Dobrej p. Marianna Ochocka poinformowała, że w związku z 
ubieganiem  się  przez  Związek  Komunalny  Gmin  „Czyste  Miasto,  Czysta 
Gmina” o udzielenie pożyczki do kwoty 14 902 960 zł ze środków NFOŚiGW 
celem  zapewnienia  środków  finansowych  na  współfinansowanie  projektu 
gospodarowania odpadami stałymi realizowanego przez Związek Komunalny 
Gmin „Czyste Miasto, Czysta Gmina” wszystkie gminy – członkowie Związku 
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muszą upoważnić  wójta/burmistrza/prezydenta  do  zaciągnięcia  zobowiązania 
wekslowego do wysokości odpowiadającej procentowemu udziałowi w kosztach 
realizacji przedsięwzięcia.
Wyjaśniła,  że  od  ogólnej  kwoty  zabezpieczenia  pożyczki  na  Gminę  Dobra 
przypada 1,41% i jest to kwota 265 974,23 zł.

P. Burmistrz podkreśliła, że przedstawioną uchwałą Rada upoważnia 
Burmistrza  Dobrej  do  złożenia  notarialnego  oświadczenia  o  poddaniu  się 
rygorowi  egzekucji  w  myśl  art.  777  §1  pkt  5  Kodeksu  postępowania 
cywilnego do wysokości kwoty.

Następnie poprosiła przewodniczącego o udzielenie głosu  członkowi Zarządu 
Związku  Komunalnego  Gmin  „Czyste  Miasto,  Czysta  Gmina”  p.  Piotrowi 
Szewczykowi o przekazanie dokładnych danych, na co wyraził zgodę.

P.  Piotr  Szewczyk  przedstawił  slajdy  na  temat  budowy  zakładu 
utylizacji oraz informację o celu przeznaczenia podejmowanej przez Związek 
pożyczki inwestycyjnej. 
Zwrócił uwagę na najwyższe obciążenia, które posiadają gminy:
1. Kalisz 46,89 %
2. Sieradz 20,11 %
3. Turek 10,14 %
reszta gmin łącznie – 22,86 %.

Poinformował  o  celach budowanego zakładu,  którym jest  produkcja 
kompostu  oraz  o  planowanych  przetargach  na  prace  związane  z  budową 
kolejnych elementów.
Oznajmił,  że  technologia  Zakładu  obejmuje:  sortowanie  odpadów 
komunalnych,  przerób  odpadów  budowlanych  i  rozbiórkowych,  demontaż 
odpadów  wielkogabarytowych,  kompostowanie  odpadów  organicznych 
selektywnie  zebranych  i  wyodrębnionych  ze  strumienia  odpadów 
zmieszanych,  tymczasowe  magazynowanie  odpadów  niebezpiecznych  typu 
komunalnego i składowanie odpadów balastowych.

P.  P.  Szewczyk  omówił  zestawienie  transz  poszczególnych  spłat 
zaciąganej pożyczki, której spłata rozpocznie się w 2009 r. a  zakończy w 
roku 2017. Stwierdził, iż zaciągnięcie zobowiązania wekslowego nie wpływa 
na zdolność kredytową gminy.
Podsumował, że przewidywany termin zakończenia inwestycji to IV kwartał 
2006 r.

Po otwarciu przez przewodniczącego Eugeniusz Żerkowskiego dyskusji głos 
zabrała  pani  Małgorzata  Osiwała  –  kierownik  Zakładu  Gospodarki 
Komunalnej i Mieszkaniowej, która zapytała kiedy nastąpi rozruch zakładu i 
czy zostaną doposażone jednostki dowożące nieczystości w pojazdy do tego 
celu przystosowane?
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P.  Piotr  Szewczyk  odpowiedział,  że  ok.  m-ca  września  2006  r.  i  w 
pierwszej  kolejności  odbędzie  się  rozruch  na  sucho  tj.  synchronizacja 
wszystkich maszyn. 
W sprawie pojazdów wyjaśnił,  iż  zakres działania Związku jest  zgodny ze 
statutem,  ustanowionym  przez  Zgromadzenie  Związku,  które  tworzą 
przedstawiciele  gmin.  Obecnie  zabezpieczenie  pojazdów  do  dostarczenia 
nieczystości  przez  Związek  nie  jest  przewidywany.  Gminy  we  własnym 
zakresie powinny zabezpieczyć dostarczenie nieczystości do zakładu.  

Radny  Wiesław  Ignaczak  prosił  o  informacje  nt.  zróżnicowania  cen 
nieczystości: dla gmin członków oraz gmin nie należących do Związku.

P. Piotr Szewczyk poinformował, że gminy członkowie Związku będą 
miały ceny odbioru nieczystości po kosztach, natomiast gminy nie należące 
do  Związku  –  ceny  podwyższone  o  marżę.  Stwierdził,  iż  firma  dowożąca 
śmieci  musi  udokumentować z  jakie  terenu dostarczane są  śmieci,  co  w 
przyszłości będzie można sprawdzić.
Zwrócił  uwagę,  że  obecnie  trudno  prognozować wysokość  cen,  gdyż  brak 
dokładnych danych o kosztach, na które wpływa cena paliw i kurs EURO, 
którym przeliczane są inne koszty. 
Na zakończenie zaprosił do wizyty w budowanym zakładzie.

Innych pytań nie zgłoszono i przewodniczący poprosił o opinie Komisji Rady.

Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Mienia  Komunalnego  Piotr 
Bernard Stencel oznajmił, iż opinia Komisji jest zgodna z projektem uchwały.

Także przewodniczący Komisji Socjalno – Społecznej Michał Błazełek 
poinformował o przyjęciu pozytywnej opinii Komisji. 

Przewodniczący  Eugeniusz  Żerkowski  zarządził  przegłosowanie  projektu 
uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zaciągnięcie zobowiązań wekslowych 
z  przeznaczeniem  na  spłaty  pożyczki  inwestycyjnej  z  NFOŚiGW  na 
finansowanie budowy Zakładu Utylizacji i Unieszkodliwiania Odpadów „Orli 
Staw” w Prażuchach Nowych, gm. Ceków Kolonia realizowanej przez Związek 
Komunalny  Gmin  „Czyste  Miasto,  Czysta  Gmina”  w  ramach  projektu 
ISPA/FS  2002/PL/16/P/PE/030  „Kalisz  –  gospodarowanie  odpadami 
stałymi”. 

Za podjęciem uchwały  na 15 radnych obecnych na sali podczas głosowania 
za  jej  przyjęciem  głosowało  15  radnych,  głosów  przeciwnych  i 
wstrzymujących się  nie zgłoszono.
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W wyniku głosowania Rada Miejska w Dobrej  jednogłośnie podjęła uchwałę 
w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zaciągnięcie  zobowiązań  wekslowych  z 
przeznaczeniem  na  spłaty  pożyczki  inwestycyjnej  z  NFOŚiGW  na 
finansowanie budowy Zakładu Utylizacji i Unieszkodliwiania Odpadów „Orli 
Staw” w Prażuchach Nowych, gm. Ceków Kolonia realizowanej przez Związek 
Komunalny  Gmin  „Czyste  Miasto,  Czysta  Gmina”  w  ramach  projektu 
ISPA/FS  2002/PL/16/P/PE/030  „Kalisz  –  gospodarowanie  odpadami 
stałymi”

Uchwała  Nr  XX/160/05  Rady  Miejskiej  w  Dobrej  z  dnia  29.09.2005  r. 
stanowi załącznik nr 11  do protokołu.

7) Uchwała w sprawie zmiany budżetu na 2005 r.

Burmistrz Dobrej  p.  Marianna Ochocka zaproponowała,  aby zmiany 
budżetu  na  2005  r.  omówiła  Skarbnik  Dobrej  p.  Beata  Kmieć,  która 
przedstawiła zmiany zgodnie z załącznikiem nr 12 do protokołu.

Radni nie wnieśli uwag do proponowanych zmian budżetu.

Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Mienia  Komunalnego  Piotr 
Bernard Stencel poinformował, iż Komisja pozytywnie zaopiniowała zmiany 
budżetu łącznie z przedstawionymi zmianami na sesji.

Przewodniczący  Komisji  Socjalno  –  Społecznej  Michał  Błazełek 
przedstawił  pozytywną  opinię  Komisji  do  omówionych  zmian  budżetu  na 
2005 r.  

Przewodniczący  Eugeniusz  Żerkowski  zarządził  przegłosowanie 
projektu uchwały. 

Uchwała została przyjęta przez Radę jednogłośnie tj.  na 15 radnych 
obecnych na sali podczas głosowania za jej przyjęciem głosowało 15 radnych, 
nie zgłoszono głosów przeciwnych i wstrzymujących się.

Uchwała Nr XX/161/05 Rady Miejskiej  w Dobrej  z  dnia 29.09.2005 r.  w 
sprawie zmiany budżetu na 2005 r. stanowi załącznik nr 12  do protokołu.
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8) Uchwała zmieniająca Uchwałę Nr XVII/130/05 Rady Miejskiej 
w Dobrej z dnia 3 marca 2005 r. w sprawie regulaminu udzielania 
pomocy materialnej o charakterze socjalnym, zmienionej Uchwałą 
Nr XIX/152/05 Rady Miejskiej w Dobrej z dnia 30 czerwca 2005 r.

Burmistrz  Dobrej  p.  Marianna  Ochocka  omówiła  projekt  uchwały 
dotyczący  zmiany  Uchwały  Nr  XVII/130/05  Rady  Miejskiej  w  Dobrej. 
Wyjaśniła, iż zmiana odnosi się do dochodu miesięcznego na członka rodziny 
ucznia  określonego  w  regulaminie  udzielania  pomocy  materialnej  o 
charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Dobra § 
3 pkt 2.
Zaproponowała,  aby  w  II  grupie  dochód  miesięczny  na  członka  rodziny 
ucznia  określonego  w  regulaminie  udzielania  pomocy  materialnej  o 
charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Dobra 
był wyższy niż 70,00 zł netto i nieprzekraczający 180,00 zł netto.

Nie zgłoszono zapytań do przedstawionej propozycji i przewodniczący Komisji 
poinformowali o zaakceptowanych opiniach.
 

Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Mienia  Komunalnego  Piotr 
Bernard  Stencel  i  przewodniczący  Komisji  Socjalno  –  Społecznej  Michał 
Błazełek  poinformowali,  iż  obie  Komisji  przyjęły  pozytywne  opinie  do 
przedstawionego projektu uchwały. 

Przewodniczący  Eugeniusz  Żerkowski  zarządził  przegłosowanie 
projektu uchwały. 

Uchwała została przyjęta przez Radę jednogłośnie tj.  na 15 radnych 
obecnych na sali podczas głosowania za jej przyjęciem głosowało 15 radnych, 
głosów przeciwnych i wstrzymujących się nie zgłoszono.

Uchwała  Nr  XX/162/05  Rady  Miejskiej  w  Dobrej  z  dnia  29.09.2005  r. 
zmieniająca  Uchwałę  Nr  XVII/130/05  Rady  Miejskiej  w  Dobrej  z  dnia  3 
marca  2005  r.  w  sprawie  regulaminu  udzielania  pomocy  materialnej  o 
charakterze socjalnym, zmienionej Uchwałą Nr XIX/152/05 Rady Miejskiej 
w Dobrej z dnia 30 czerwca 2005 r. stanowi załącznik nr 13  do protokołu.
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pkt: 9.

Opinia potwierdzająca celowość realizacji budowy dróg dojazdowych 
do gruntów rolnych

Burmistrz  Dobrej  p.  Marianna  Ochocka  poinformowała,  że  opinia 
dotyczy prowadzenia budowy i modernizacji dróg dojazdowych do gruntów 
rolnych w Gminie Dobra z pozyskanymi środkami finansowymi z Funduszu 
Ochrony Gruntów Rolnych na rok 2006.
Przedstawiła listę gruntowych dróg rolniczych, na które gmina zgłosi wniosek 
o dofinansowanie modernizacji: 

1. dywanik asfaltowy z dotychczasowej drogi na podbudowie 
kamiennej:
a) Żeronice – dz. nr 15 i Ugory dz. nr 102, dł. zad. 0,680 km
b) Miłkowice – dz. nr 541, dł. zad. 0,950 km

2. droga o nawierzchni tłuczniowej z dotychczasowe drogi gruntowej:
a) Januszówka – dz. nr 262 i 266 – dł. zad. 1,850 km.

3. droga o nawierzchni asfaltowej z dotychczasowej drogi żwirowej:
a) Strachocice Kolonia – dz. nr 70 – dł. zad. 1,000 km.

Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Mienia  Komunalnego  Piotr 
Bernard Stencel oznajmił, iż opinia Komisji jest pozytywna.

Również przewodniczący Komisji Socjalno – Społecznej Michał Błazełek 
przedłożył pozytywną opinię Komisji do przedstawionego projektu uchwały. 

Pani  Zofia  Marciniak (soł.  Szymany)  zapytała dlaczego  w planie  nie 
została ujęta budowa drogi z Szyman do szkoły w Dąbrowicy, gdyż już od 
kilku lat mieszkańcy czekają za jej wykonaniem.

P. Burmistrz odpowiedziała, że nigdy nie planowano budowy drogi, o 
której mówi pani sołtys lecz budowę drogi z Szyman do asfaltu w Zagaju. 
Propozycja  p.  Z.  Marciniak  może  zostać  ujęta  w  dalszych  planach 
strategicznych. Wyraziła opinię, iż budowa drogi z Szyman do Dąbrowicy jest 
konieczna. 

Przewodniczący Eugeniusz Żerkowski  po przedstawieniu opinii  Rady 
Miejskiej w Dobrej zarządził głosowanie nad jej przyjęciem. 

Opinia  została  przyjęta  przez  Radę  jednogłośnie  tj.  na  15  radnych 
obecnych na sali podczas głosowania za jej przyjęciem głosowało 15 radnych, 
głosów przeciwnych – brak, wstrzymujących się – nie zgłoszono.
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Opinia  Rady  Miejskiej  w  Dobrej  z  dnia  29  września  2005  r.  w  sprawie 
potwierdzenia celowości realizacji i dofinansowania modernizacji gruntowych 
dróg rolniczych stanowi załącznik nr 14  do protokołu.

ad: 10.
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.

Burmistrz  Dobrej  p.  Marianna  Ochocka  odpowiadając  na  pytania 
radnego Henryka Gręzickiego stwierdziła,  że zna i  docenia ważne zadania 
straży, ale nie tylko straż jest zadaniem gminy. 
Poinformowała,  że  Zarząd  OSP  może  podjąć  własne  uchwały  i  prosić  o 
realizację a nie zobowiązywać gminę do ich wykonania oraz zabezpieczenia 
środków  finansowych.  Zwróciła  uwagę  na  przekroczenie  dyscypliny 
budżetowej w roku bieżącym przez Zarząd OSP za co Burmistrz poniósłby 
karę. Oznajmiła, iż w zaistniałej sytuacji dla straży muszą zostać przekazane 
dodatkowe fundusze, które straż pozyska kosztem zmniejszenia wydatków w 
innym dziale.

Wyjaśniła, że 1/12  środków spływa do budżetu miesięcznie, dlatego p. 
Skarbnik  co  miesiąc  przekazuje  środki  dla  jednostek.  Podkreśliła,  iż 
współpraca z zarządami OSP w gminie układa się dobrze dlatego wszyscy 
powinni respektować obowiązujące przepisy a nie podejrzewać Burmistrza i 
Skarbnika za złośliwą działalność.   
Oświadczyła,  iż  w  najbliższym czasie  radni  będą  decydować  jak podzielić 
środki budżetu na 2006 r. Przypomniała, że ustalając z p. Skarbnik budżet 
gminy  na  2005  r.  po  przekazaniu  skromnych  planów  przez  jednostki 
organizacyjne, do zamknięcia budżetu brakowało ok. 1 500 000 zł.

W sprawie podłączenia z kilku posesji odpływu nieczystości płynnych 
do  szamba  przy  Banku  Spółdzielczym  w  Dobrej  oznajmiła,  iż  jest  to 
rozwiązanie zastępcze. Wyjaśniła, że mieszkańcy tych posesji nie posiadają 
szamb  dlatego  zostali  podłączeni  do  większego  szamba,  z  którego  po 
przeprowadzanych  częstych  kontrolach  wywożone  są  nieczystości  przez 
Zakład  Gospodarki  Komunalnej  i  Mieszkaniowej  w  Dobrej.  Mieszkańcy 
posesji mają podpisane umowy i ponoszą koszty za świadczone usługi.

P.  Burmistrz  powiadomiła  o  przekazywanych  informacjach  nt. 
podłączeń  posesji  w  Dobrej  do  kanalizacji  deszczowej.  Podkreśliła 
konieczność  budowy  100%  kanalizacji  w  mieście  celem  rozwiązania 
istniejącej sytuacji, a następnie rekultywację stawów. 
Zwróciła  uwagę  na  nieprawidłowości  w  postępowaniu  mieszkańców  w 
mieście Dobra którzy nawet po wybudowaniu kolektora nie chcą podłączyć 
swojej  posesji  do kanalizacji.  Dodała,  iż  odprowadzanie  nieczystości  przez 
mieszkańców będzie  sprawdzane,  a  radca prawny przedstawi  opinię  jakie 
sankcje  prawne  mogą  grozić  mieszkańcom  za  postępowania  niezgodne  z 
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przepisami i czy jest możliwość zmuszenia ich do wykonania podłączenia do 
kolektora.

Na temat korzystania z wczasów p. Burmistrz odpowiedziała, że w roku 
bieżącym nigdzie nie wyjeżdżała, ale z urlopu jak każdy pracownik ma prawo 
korzystać.  Poinformowała  radnego,  że  zna  sytuację  w  mieście  i  gminie, 
natomiast za kontrolę inwestycji odpowiedzialni są wykonawcy i inspektorzy 
nadzoru,  którzy  pobierają  wynagrodzenie  za  prawidłowe  wykonanie 
inwestycji.

ad: 11.
Wolne wnioski.

Radny Wiesław Ignaczak zapytał czy gmina posiada dodatkowe środki, 
aby mogły zostać wypłacone osobom, które nie złożyły wniosku ze względu 
na dochody wyższe niż 150,-zł a niższe niż 180,- zł?

P.  Burmistrz  wyjaśniła,  że  rezerwy  gmina  nie  posiada  a  zmiana 
uchwały  związana  jest  z  propozycją  Komisji  Stypendialnej,  która 
rozdysponowała wszystkie środki. Dodała, iż w chwili obecnej nie można już 
złożyć  wniosku o  stypendium,  ponieważ  termin upłynął  dnia  31  sierpnia 
2005 r. 
Zakomunikowała,  że  wszyscy zainteresowani  złożeniem wniosku otrzymali 
informację o ich składaniu, bez względu na posiadany dochód. W przypadku 
niezakwalifikowania ucznia do ustalonej grupy dochodowej wydana została 
decyzja odmowna.
P.  Burmistrz  oznajmiała,  że  Komisja  Stypendialna  rozpatrzyła  wszystkie 
złożone  wnioski  i  stwierdziła,  iż  z  powodu  małej  liczby  uczniów,  których 
dochód nie przekraczał dochodu regulaminowego tj. 150,00 zł netto na osobę 
w rodzinie proponuje przyznać stypendia uczniom z dochodem w rodzinie nie 
wyższym niż 180,00 zł netto.
P. Burmistrz dodała, że zgłoszono 188 wniosków na 265 uczniów, natomiast 
Komisja  zakwalifikowała  do  otrzymania  stypendium  142  uczniów  z 
podwyższonym dochodem.

Następnie p. Burmistrz przedstawiła informację o możliwości wyjazdu 
murarzy do pracy we Francji, o której dokładne dane można uzyskać z Izbie 
Rolniczej z siedzibą w Starostwie.
Poinformowała  o  wypłacie  diet  dla  radnych  i  sołtysów  z  kasy  Urzędu 
Miejskiego w Dobrej
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Pani Małgorzata Osiwała – kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej 
i Mieszkaniowej w Dobrej oznajmiła, iż z ramienia Związku „Czyste Miasto, 
Czysta  Gmina”  jest  koordynatorem w sprawie  rozpropagowania  programu 
zbiórki odpadów komunalnych na terenie gminy Dobra.  
Zaapelowała  do  sołtysów  o  przekazanie  informacji  o  konieczności 
udowodnienia  wywozu nieczystości  poprzez  zawarcie  umów z  podmiotami 
świadczącymi te usługi lub posiadaniem odpowiednich rachunków.
Oznajmiła, iż uprawnionymi do usług są firmy EKO – GAB z Przykony oraz 
Przedsiębiorstwo Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej w Turku.

Radny Henryk Gręzicki zaproponował, aby wiceprzewodniczący Rady 
Miejskiej w Dobrej przekazywali sprawozdania ze swej działalności. 

Burmistrz Dobrej  p.  Marianna Ochocka odpowiedziała,  że realizując 
propozycję radnego konieczna byłaby zmiana Statutu Gminy, gdyż obecny 
nie przewiduje sprawozdań wiceprzewodniczących.
Radca prawny p. Sławomir Szymański poparł wypowiedź p. Burmistrz oraz 
zwrócił  uwagę, że ustawa o samorządzie gminnym również nie przewiduje 
sprawozdań wiceprzewodniczącego. 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Dobrej Paweł Janicki zauważył, 
iż radny Henryk Gręzicki nie zdążył zapoznać się ze Statutem chociaż minęły 
trzy lata kadencji.

Innych wniosków nie zgłoszono.

W związku z tym, że porządek XX sesji Rady Miejskiej w Dobrej został 
wyczerpany przewodniczący Rady Miejskiej w Dobrej Eugeniusz Żerkowski o 
godz.  1055 zakończył  obrady  XX sesji  dziękując  wszystkim za  przybycie  i 
udział w obradach.

(Taśma magnetofonowa, na którą został nagrany przebieg sesji, znajduje się w biurze Rady
 i będzie przechowywana przez okres 5 lat)

Na tym protokół zakończono i podpisano.

     Protokołowała:       Przewodniczył:
                                Przewodniczący

       I n s p e k t o r                    Rady Miejskiej

/-/ Barbara Kominiarczyk                                       /-/  Eugeniusz Żerkowski 
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